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§62 

Resultat och ekonomisk plan 2022–2025 – nulägesanalys kultur- 
och folkhälsonämnden  
(2021 KFN0002) 

Beslut 
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov, motsvarande 2 800 tkr inför 
REP 2022–2025:  

 1 400 tkr Stödboendet Lotsen 
 300 tkr handledare arbetsmarknadsenheten  
 600 tkr kulturutvecklartjänst  
 300 tkr ökat stöd till föreningar  
 200 tkr utökad simskola  

  
Kultur- och folkhälsonämnden behöver få kompensation för volymökningar inom 
gymnasieskolan och gymnasiesärskolan, samt ett ökat behov av vuxenutbildning. Kostnaden 
är i dagsläget svår att uppskatta utifrån att det är oklart hur distansundervisning påverkat och 
om det behövs resurser utöver den vanliga volymökningen och det behöver nämnden i så fall 
komplettera med efter antagningen till höstterminen. Utöver detta behöver utvecklingen 
gällande våldsutsatta, både barn och vuxna, samt missbruk följas, då det finns tecken på att 
detta kan komma att öka ytterligare i spåren av pandemin.  
  
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov gällande investeringsmedel 
inför REP 2022–2025:  

 600 tkr projektor på Forum  
 850 tkr multifunktionell scen på Forum  

  
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov av underhåll på anläggningar 
som nyttjas av föreningar:  

 Örnvallen, dränering av fotbollsplaner  
 Elljusspår vid Örnvallen, dränering och grundläggande markarbete  
 Gamla hallen, renovering och uppfräschning  
 Ridhuset, utreda om stallet uppfyller krav gällande hästhållning samt skydd från 

lakvatten 
 Torulund, belysning för att kunna förlänga fotbollssäsongen  

  
Kultur- och folkhälsonämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om följande ändringar 
gällande taxor:  
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 Ta bort avgift för uthyrning av DVD-filmer på biblioteket  
 Införa avgift för hyra av elevdator på vuxenutbildningen, 100 kronor per månad  

  
Kultur- och folkhälsonämnden beslutar om revidering av vissa kvalitetsnivåer i enlighet med 
bilaga ”nyckeltal kultur- och folkhälsonämnden”. 
  
Kultur- och folkhälsonämnden beslutar också om 120tkr till nattvandrande föreningar och 
300tkr till aktivitetsgrupper/friskvårdsgrupper för barn i behov av särskilt stöd. 
  

Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska en plan för kommunens ekonomi för en period om tre år tas fram. 
För att få fram en budget krävs att man tittar på hur nuläget är, hur förutsättningarna inför 
framtiden ser ut samt vilka faktorer i omvärlden som kan påverkan nämnden för perioden. För 
att få fram denna information krävs det att nämnderna analyserar både sitt nuläge och sin 
omvärld för att identifiera områden som påverkar nämndens ekonomiska utrymme eller av 
kommunfullmäktige beslutade nyckeltal gällande grunduppdragen för perioden 2022–2025. 
 
Sammanfattningsvis ser kultur- och folkhälsokontoret en negativ utveckling som ökat i och 
med pandemin, ökning av våld i familjer, distansundervisningen har påverkat 
kunskapsnivåerna i skolan och de som tidigare stod långt ifrån arbetsmarknaden har kommit 
ännu längre bort. Detta gör att många individer är i stort behov av nämndens verksamheter i 
form av utbildning, arbetsmarknadsinsatser och socialtjänst. Det finns också många 
osäkerhetsfaktorer kopplade till den negativa utvecklingen och det är viktigt att arbeta med 
olika lösningar på hemmaplan, både för att kunna arbeta förebyggande och motverka dyrare 
externa alternativ.  
 
Antalet elever i gymnasieålder ökar och kultur- och folkhälsonämnden behöver få 
kompensation för volymökningen.  
 
Kultur- och folkhälsokontoret ser också potential i att satsa på attraktivitet och ökad 
livskvalitet i form av kultur och fritidsaktiviteter för att få en positivare utveckling hos både 
befintliga invånare och för att kunna attrahera nya invånare. Det finns ett behov av att stärka 
föreningslivet, både genom utökat ekonomiskt stöd och genom att investera i anläggningar för 
både kultur och idrott.  

Handlingar i ärendet 
 §121 KFN AU Resultat och ekonomisk plan 2022–2025 – nulägesanalys kultur- och 

folkhälsonämnden 
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 Tjänsteskrivelse Resultat och ekonomisk plan 2022-2025 - nulägesanalys kultur- och 
folkhälsonämnden 

 Bilaga 1 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - fler våldsutsatta barn 
 Bilaga 2 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - Stödboendet Lotsen 
 Bilaga 3 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - missbruk och våld i nära 

relation 
 Bilaga 4 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - gymnasieutbildning 
 Bilaga 5 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - vuxenutbildning 
 Bilaga 6 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - fler långtidsarbetslösa 
 Bilaga 7 Analys av nuläge och omvärld - konst- och utställningsverksamhet 
 Bilaga 8 Analys av nuläge och omvärld - utökade arbetsuppgifter inom bibliotek 
 Bilaga 9 Beslutsunderlag för analys av nuläge och omvärld - stöd till föreningslivet 
 Bilaga 10 Analys av nuläge och omvärld - utökad simskola 
 Investeringsbehov kopplade till föreningar - kultur- och folkhälsonämnden 
 Beslutsunderlag investeringsbehov multifunktionell scen på Forum 
 Beslutsunderlag investeringsbehov projektor på Forum 
 Förändring av taxor - kultur- och folkhälsonämnden 
 Sammanfattning av identifierade behov - kultur- och folkhälsonämnden 
 Nyckeltal kultur- och folkhälsonämnden 

Förslag till beslut 
Kultur- och folkhälsokontorets förslag till beslut 
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov, motsvarande 2 800 tkr inför 
REP 2022–2025:  

 1 400 tkr Stödboendet Lotsen 
 300 tkr handledare arbetsmarknadsenheten  
 600 tkr kulturutvecklartjänst  
 300 tkr ökat stöd till föreningar  
 200 tkr utökad simskola  

  
Kultur- och folkhälsonämnden behöver få kompensation för volymökningar inom 
gymnasieskolan och gymnasiesärskolan, samt ett ökat behov av vuxenutbildning. Kostnaden 
är i dagsläget svår att uppskatta utifrån att det är oklart hur distansundervisning påverkat och 
om det behövs resurser utöver den vanliga volymökningen och det behöver nämnden i så fall 
komplettera med efter antagningen till höstterminen. Utöver detta behöver utvecklingen 
gällande våldsutsatta, både barn och vuxna, samt missbruk följas, då det finns tecken på att 
detta kan komma att öka ytterligare i spåren av pandemin.  
  
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov gällande investeringsmedel 
inför REP 2022–2025:  

 600 tkr projektor på Forum  
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 850 tkr multifunktionell scen på Forum  
  
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov av underhåll på anläggningar 
som nyttjas av föreningar:  

 Örnvallen, dränering av fotbollsplaner  
 Elljusspår vid Örnvallen, dränering och grundläggande markarbete  
 Gamla hallen, renovering och uppfräschning  
 Ridhuset, utreda om stallet uppfyller krav gällande hästhållning samt skydd från 

lakvatten 
 Torulund, belysning för att kunna förlänga fotbollssäsongen  

  
Kultur- och folkhälsonämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om följande ändringar 
gällande taxor:  

 Ta bort avgift för uthyrning av DVD-filmer på biblioteket  
 Införa avgift för hyra av elevdator på vuxenutbildningen, 100 kronor per månad  

  
Kultur- och folkhälsonämnden beslutar om revidering av vissa kvalitetsnivåer i enlighet med 
bilaga ”nyckeltal kultur- och folkhälsonämnden”.  
 

  
Yrkande 
Stina Isaksson (SD) yrkar om "120tkr till nattvandrande föreningar och 300tkr 
aktivitetsgrupper/friskvårdsgrupper för barn i behov av särskilt stöd". 
  
Marie-Louice Lindström (S) och Birgitta Årzén (S) yrkar bifall till Stina Isakssons (SD) 
yrkanden.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om nämnden bifaller eller avslår yrkandet och finner att kultur- och 
folkhälsonämnden bifaller Stina Isakssons (SD) yrkande.  
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Paragrafen är justerad 

5 (5)5 (26)



 T J Ä N S T E S K R I V E L S E  
 2021-06-04 
   
 Dnr 2021 KFN0002 

   
Jenny Johansson, Utvecklingsledare   
Tel. 072-3967019  Kultur- och folkhälsonämnden 
E-post: jenny.johansson@hylte.se   
   
   

Hylte kommun Storgatan 8 Tel 0345 -180 00 kommunen@hylte.se Bankgiro 434 - 4354 
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Resultat och ekonomisk plan 2022–2025 – nulägesanalys 
kultur- och folkhälsonämnden 

Förslag till beslut 
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov, motsvarande 2 800 tkr inför REP 2022–
2025:  

- 1 400 tkr Stödboendet Lotsen 
- 300 tkr handledare arbetsmarknadsenheten  
- 600 tkr kulturutvecklartjänst  
- 300 tkr ökat stöd till föreningar  
- 200 tkr utökad simskola   

 
Kultur- och folkhälsonämnden behöver få kompensation för volymökningar inom gymnasieskolan och 
gymnasiesärskolan, samt ett ökat behov av vuxenutbildning. Kostnaden är i dagsläget svår att 
uppskatta utifrån att det är oklart hur distansundervisning påverkat och om det behövs resurser utöver 
den vanliga volymökningen och det behöver nämnden i så fall komplettera med efter antagningen till 
höstterminen. Utöver detta behöver utvecklingen gällande våldsutsatta, både barn och vuxna, samt 
missbruk följas, då det finns tecken på att detta kan komma att öka ytterligare i spåren av pandemin.   
 
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov gällande investeringsmedel inför REP 
2022–2025:  

- 600 tkr projektor på Forum  
- 850 tkr multifunktionell scen på Forum  

 
Kultur- och folkhälsonämnden har identifierat följande behov av underhåll på anläggningar som 
nyttjas av föreningar:  

- Örnvallen, dränering av fotbollsplaner  
- Elljusspår vid Örnvallen, dränering och grundläggande markarbete  
- Gamla hallen, renovering och uppfräschning  
- Ridhuset, utreda om stallet uppfyller krav gällande hästhållning samt skydd från lakvatten 
- Torulund, belysning för att kunna förlänga fotbollssäsongen  

 
Kultur- och folkhälsonämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om följande ändringar gällande 
taxor:  

- Ta bort avgift för uthyrning av DVD-filmer på biblioteket  
- Införa avgift för hyra av elevdator på vuxenutbildningen, 100 kronor per månad  

 
Kultur- och folkhälsonämnden beslutar om revidering av vissa kvalitetsnivåer i enlighet med bilaga 
”nyckeltal kultur- och folkhälsonämnden”.  

Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska en plan för kommunens ekonomi för en period om tre år tas fram. För att få 
fram en budget krävs att man tittar på hur nuläget är, hur förutsättningarna inför framtiden ser ut samt 
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vilka faktorer i omvärlden som kan påverkan nämnden för perioden. För att få fram denna information 
krävs det att nämnderna analyserar både sitt nuläge och sin omvärld för att identifiera områden som 
påverkar nämndens ekonomiska utrymme eller av kommunfullmäktige beslutade nyckeltal gällande 
grunduppdragen för perioden 2022–2025. 
 
Sammanfattningsvis ser kultur- och folkhälsokontoret en negativ utveckling som ökat i och med 
pandemin, ökning av våld i familjer, distansundervisningen har påverkat kunskapsnivåerna i skolan 
och de som tidigare stod långt ifrån arbetsmarknaden har kommit ännu längre bort. Detta gör att 
många individer är i stort behov av nämndens verksamheter i form av utbildning, 
arbetsmarknadsinsatser och socialtjänst. Det finns också många osäkerhetsfaktorer kopplade till den 
negativa utvecklingen och det är viktigt att arbeta med olika lösningar på hemmaplan, både för att 
kunna arbeta förebyggande och motverka dyrare externa alternativ.  
 
Antalet elever i gymnasieålder ökar och kultur- och folkhälsonämnden behöver få kompensation för 
volymökningen.  
 
Kultur- och folkhälsokontoret ser också potential i att satsa på attraktivitet och ökad livskvalitet i form 
av kultur och fritidsaktiviteter för att få en positivare utveckling hos både befintliga invånare och för 
att kunna attrahera nya invånare. Det finns ett behov av att stärka föreningslivet, både genom utökat 
ekonomiskt stöd och genom att investera i anläggningar för både kultur och idrott.  

Handlingar i ärendet 
 Sammanfattning av identifierade behov kultur- och folkhälsonämnden 
 Bilaga 1 Analys av nuläge och omvärld – fler våldsutsatta barn 
 Bilaga 2 Analys av nuläge och omvärld – Stödboendet Lotsen  
 Bilaga 3 Analys av nuläge och omvärld – missbruk och våld i nära relation  
 Bilaga 4 Analys av nuläge och omvärld – gymnasieutbildning  
 Bilaga 5 Analys av nuläge och omvärld – vuxenutbildning  
 Bilaga 6 Analys av nuläge och omvärld – fler långtidsarbetslösa 
 Bilaga 7 Analys av nuläge och omvärld – konst- och utställningsverksamhet 
 Bilaga 8 Analys av nuläge och omvärld – utökade arbetsuppgifter inom bibliotek 
 Bilaga 9 Analys av nuläge och omvärld – stöd till föreningslivet 
 Bilaga 9 Analys av nuläge och omvärld – utökad simskola  
 Beslutsunderlag investeringsbehov projektor på Forum 
 Beslutsunderlag investeringsbehov multifunktionell scen på Forum  
 Investeringsbehov kopplade till föreningar – kultur- och folkhälsonämnden 
 Förändring av taxor kultur- och folkhälsonämnden 
 Nyckeltal kultur- och folkhälsonämnden  

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
 
 
 
Christer Grähs 
Kultur- och folkhälsochef 
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – fler våldsutsatta barn 
 

1. Särskilda händelser 
Sedan december 2020 har det skett en ökning av våldsutsatta barn och unga. Under årets fem första 
månader rör 75 procent (45 av 60 totalt) av alla barnutredningar våld. Detta kan jämföras med 2020 då 
ca en tredjedel av barnutredningarna rörde våld.  

Dock ökar inte längre antalet orosanmälningar på totalen, vilket innebär att verksamheten kan hantera 
det med nuvarande antal socialsekreterare.    

Men behovet av insatser och åtgärder som ges till familjer och barn ökar, både öppna insatser genom 
främst familjebehandling och placeringar, främst i familjehem.  

När det gäller familjehemsplaceringarna har det skett en kontinuerlig ökning de senaste åren och det 
finns för närvarande 21 barn placerade i familjehem. Under 2020 gavs totalt 6 817 vårddygn, jämfört 
med 6 095 under 2019. Hittills i år har det också skett en ökning och eftersom det främst är yngre barn 
som placeras så förväntas placeringarna bli långvariga.  

  

Beläggningen på enhetens kontrakterade jourhem är fortsatt hög och visar på att det finns ett stort 
behov av att kommunen har ett eget jourhem. Kostnaderna för att placera i jourhemmet har ökat 
under 2021. Det är generellt svårt att hitta familjehem till barn och speciellt svårt till barn med 
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speciella behov. I vissa enstaka fall köps externa konsulentstöttade familjehemsplatser som är 
mycket dyrare än egna interna familjehem.  

Under perioden 2021–2023 finns riktade statsbidrag med syfte att säkerställa att barn och unga som 
är i behov av en familjehemsplacering ska få sina rättigheter och behov tillgodosedda. För 2021 har 
Hylte kommun fått 1 243 tkr. Det är i dagsläget oklart vilket belopp som gäller för 2022–2023.  

 

2. Förslag på åtgärder 
För närvarande gör kultur- och folkhälsonämnden bedömningen att inga ytterligare medel behövs, 
eftersom det finns riktade statsbidrag de kommande två åren, men utvecklingen behöver följas noga 
och om det fortsätter öka kan det eventuellt finnas behov av budgetförstärkningar för insatser, i form 
av öppenvårdsinsatser/familjebehandling och/eller familjehemsplaceringar.   

 

3. Konsekvensbeskrivning  
Verksamheten måste leva upp till lagstadgade krav och om kostnaderna skulle överstiga nuvarande 
budget behöver mer medel tillföras eller andra icke-lagstadgade uppgifter bortprioriteras.  
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – Stödboendet Lotsen  
 

1. Särskilda händelser 
I början av 2019 fattade barn- och ungdomsnämnden beslut om att stödboendet Lotsen och mobila 
teamet fick flytta tillbaka till Storgatan 6B (gamla HVB Bryggan). Verksamheten var i en 
utvecklingsfas och behövde bättre anpassade lokaler för att kunna erbjuda ”förstärkta platser” till 
ungdomar som behöver extra tillsyn. I maj 2019 flyttade de första två ungdomarna in på de 
förstärkta platserna, från att tidigare varit externt placerade. Under 2020 hade verksamheten en 
tydlig positiv trend med ökad beläggning på stödboendet Lotsen jämfört med 2019, samtidigt som 
de externa HVB-placeringarna succesivt minskade och idag finns inga ensamkommande barn 
placerade på externa HVB.  
 
Det kommer betydligt färre ensamkommande barn till Sverige i nuläget och under föregående år 
tog Hylte kommun emot ett ensamkommande barn. Inför 2022 prognostiserar verksamheten att 
man får ersättning för tre ensamkommande barn, motsvarande 1 400 tkr. Motsvarande intäkter för 
2021 är 2 800 tkr.   
 
Utvecklingen av Lotsen har inneburit att verksamheten också kan möta en ny målgrupp: unga med 
vårdnadshavare.  

Antalet vårddygn på stödboendet under årets första fem månader är ungefär samma som föregående år. 
1225 dygn 2021 jämfört med 1208 dygn 2020.  

Antalet institutionsplaceringar under årets fem första månader är också ungefär samma som 
föregående år. 443 dygn 2021 jämfört med 413 dygn 2020. Det är fortfarande ungdomar som har en 
omfattande problematik, missbruk och kriminalitet i kombination med psykisk ohälsa som placeras.  
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2. Förslag på åtgärder 
Kultur- och folkhälsonämnden behöver 1 400 tkr för att täcka upp minskade intäkter från 
Migrationsverket.  
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Ett alternativ skulle kunna vara att kultur- och folkhälsonämnden minskar budgeten för 
institutionsplaceringar. Det finns dock en stor risk för nämndens möjligheter att hålla den budgeten, då 
enskilda placeringar kan bli väldigt kostsamma, till exempel placeringar på statliga institutioner (SIS).  

3. Konsekvensbeskrivning  
Att avveckla stödboendet skulle innebära att ökade kostnader för externa placeringar, då det inte finns 
något annat alternativ på hemmaplan. Externa placeringar kostar ca 2500 kr/dygn, vilket innebär en 
årskostnad på 912 500 per placering. Idag finns 7 ungdomar placerade på boendet, och så länge 
beläggningen är 4–5 ungdomar är det ekonomiskt fördelaktigt att ha ett stödboende i egen regi. 
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – missbruk och våld i 
nära relation 
 

1. Särskilda händelser 
Oro, isolering och ekonomisk stress ökar risken för både missbruk och våld i nära relationer under 
coronapandemin.  

Isolering och förlorade rutiner kan göra att fler dricker mer, särskilt när det kombineras med en oro för 
framtiden. Av tidigare erfarenhet vet man att alkoholkonsumtionen ökar vid kriser. Särskilt mycket i 
riskzonen är de som redan innan pandemin hade en tendens att dricka för mycket.  

På grund covid-19 arbetar allt fler hemifrån, undervisning har under perioder skett på distans och 
företag har tvingats permittera personal. För kvinnor och barn som lever med våld i hemmet är detta 
en mycket farlig situation. Stress och ekonomisk oro ökar också risken att en våldsutövande partner 
eller pappa trappar upp sitt våld. Samtidigt gör isoleringen det extra svårt för utsatta att söka stöd och 
skydd.  

Erfarenheter från socialtjänst, kvinnojourer och polisen visar att mäns våld mot kvinnor ökar under 
semestrar och långledighet. Erfarenheten visar också att trycket på kommunerna och kvinnojourerna 
ökar efter ledigheterna, eftersom möjligheten att söka hjälp då lättar. Skillnaden nu är att de utsatta 
inte vet hur länge isoleringen kommer att pågå. Hylte kommun behöver därför ha beredskap för att 
trycket kan komma att öka när pandemin är över.  

Kultur- och folkhälsonämnden har inför stärkt budgeten för verksamhet kopplad till våld i nära 
relation. I dagsläget är prognosen att kostnaderna för både missbruk och våld i nära relation håller sig 
inom tilldelad budget. Samtidigt behöver utvecklingen följas, speciellt finns en oro för ökning av 
våldsutsatta eftersom det redan skett en ökning inom barn och unga.  

2. Förslag på åtgärder 

För närvarande gör kultur- och folkhälsonämnden bedömningen att inga ytterligare medel behövs, 
men utvecklingen behöver följas, då det kan uppstå ökat behov i spåren av pandemin.  

3. Konsekvensbeskrivning  
Verksamheten måste leva upp till lagstadgade krav och om kostnaderna skulle överstiga nuvarande 
budget behöver mer medel tillföras eller andra icke-lagstadgade uppgifter bortprioriteras. 
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – gymnasieutbildning 
 

1. Särskilda händelser 
Antalet elever kommer att öka under 2022 jämfört med 2021. Utöver befolkningsprognosen i ålder 16-
19 år behöver man ta ekonomiskt höjd för de elever som inte tar examen inom tre år. Det kan finnas 
flera anledningar till detta:   

- Programbyte  
- Tillval för ett fjärde år, (t ex teknisk utbildning) 
- Gymnasiesärskolan är obligatoriskt 4 år  
- Elever som inte klarar av studierna  

Inför höstterminen 2021 finns följande elevprognos:  

Åk 1 161 (varav 137 är 9:or från Örnaskolan, 14 börjar om åk 1 och 10 från andra 
grundskolor) 

Åk 2 126 

Åk 3 124  

Åk 4 1 (teknik)  

Totalt 389 (jämfört med 369 VT 2021) 

I REP 2021 fick kultur- och folkhälsonämnden 1 000 tkr i kompensation för volymökning, vilket 
verkar vara rimligt i förhållande till kostnaderna för elevprognosen. Dock finns det en osäkerhet 
gällande kostnaden kopplade till elevernas programval. Inför höstterminen 2021 har 51 procent av 
eleverna valt yrkesprogram, vilka är dyrare än studieförberedande program. Tidigare år har fler valt 
studieförberedande.  

Fjärr- och distansundervisningen under coronapandemin har medfört att kunskapsnivåerna både i 
grundskolan och på gymnasieskolan har minskat och fler elever står därför sämre rustade att klara en 
gymnasieutbildning. I vanliga fall är cirka 80 procent av eleverna som slutar grundskolan i Hylte 
kommun behöriga till gymnasiet. Av dessa är det cirka 70 procent som tar examen inom tre år. Efter 
pandemin kan resultaten försämras ytterligare, både genom att färre elever blir behöriga till gymnasiet 
och att andelen som slutför sin utbildning inom tre år sjunker. Det kommer ställa krav på skolan att 
arbeta mer kompensatoriskt och innovativt genom exempelvis utökad undervisningstid, lovskolor och 
kompensatoriska hjälpmedel. 

Antalet ungdomar som har rätt att studera i gymnasiesärskolan ökar de närmaste åren. Vårterminen 
2021 var 14 elever inskrivna i gymnasiesärskolan. Höstterminen 2021 kommer 18 elever vara 
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inskrivna i gymnasiesärskolan. Det är svårt att uppskatta hur mycket detta kommer att påverka 
kostnaden då differensen i vad olika utbildningar kostar och vad olika individer har för särskilda 
behov. 

Under de senaste åren har kontoret sett en trend att en del av de elever som gått integrerade i 
grundskolan under tiden i grundsärskolan inte finner sig till rätta i gymnasiesärskolan, där dessa elever 
inte integreras i den ordinarie gymnasieskolan på samma sätt som i grundskolan. Inte sällan har detta 
inneburit att elever avbrutit sina studier i gymnasiesärskolan och återvänt till hemkommunen. I 
avsaknad av egen gymnasiesärskola och elevens avsaknad av grundskolebetyg har eleven mottagits på 
individuellt alternativ inom introduktionsprogrammen. Mot bakgrund av detta beslutade kultur- och 
folkhälsonämnden i april 2021 att inrätta program inom gymnasiesärskolan i egen regi.  

Det finns också behov av att anställa en medicinskt ledningsansvarig sjuksköterska som kan arbeta i 
skolan, både för barn- och ungdomskontoret och kultur-och folkhälsokontoret.   

 

2. Förslag på åtgärder 
Kultur- och folkhälsonämnden behöver få kompensation för volymökning inom gymnasieskola och 
gymnasiesärskola för läsåret 2022/23. Kompletterande underlag kan lämnas till budgetberedningen 
efter att höstterminen 2021 startat, då det finns tydligare underlag för de faktiska kostnaderna.  

Följa hur pandemin påverkat kunskapsnivåerna hos eleverna och ta höjd för att det finns risk att fler 
elever går ut grundskolan utan att vara behöriga till gymnasiet och att färre elever slutför sin 
utbildning inom tre år.  

Kultur- och folkhälsonämnden behöver få kompensation för 0,2 tjänst medicinskt ledningsansvarig 
sjuksköterska som kan arbeta heltid för både barn- och ungdomskontoret och kultur-och 
folkhälsokontoret. 

 

3. Konsekvensbeskrivning   
Verksamheten måste leva upp till lagstadgade krav och elever som är godkända i grundskolan har rätt 
att studera på gymnasiet. 

Att ha en gymnasieexamen ökar kraftigt individens möjlighet att etablera sig på arbetsmarknaden. 
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – vuxenutbildning 
 

1. Särskilda händelser 
Den genomlysning som gjordes av Ernst and Young kom fram till att Hylte kommun i dagsläget inte 
lever upp till all nuvarande lagstiftning utan behöver utöka sin grundläggande vuxenutbildning och 
särvux.   

Även rättigheterna för elever som tidigare studerat inom särskolan stärks. Det syns tydligast genom 
ändringen att särvux kommer att upphöra som egen skolform under 2022 för att istället ingå i övrig 
kommunal vuxenutbildning. Detta innebär, precis som Ernst and Young kom fram till i sin rapport, att 
utbudet behöver breddas och att behoven kan väntas öka. Omsorgskontoret har flaggat för att fler av 
deras deltagare inom daglig verksamhet har behov av att ha studier som komplement till 
verksamheten.   

I juni 2020-06-03 fattade riksdagen beslut om ett förändrat uppdrag för vuxenutbildningen. Denna 
innebär att vuxenutbildningens målgrupp utökas då rätten till utbildning stärks. Tidigare har fokus för 
vuxenutbildningen varit att vuxna utan gymnasial utbildning ska kunna erhålla detta, för att stärka sin 
ställning på arbetsmarknaden. Med de nya författningsändringarna stärks rätten för dem som redan har 
en gymnasieexamen att studera, för att exempelvis byta yrke.  

Samtidigt saknar idag ungefär var tredje inskriven arbetslös gymnasieutbildning. För att kunna möta 
bristen på utbildad personal inom många yrken har regeringen styrt Arbetsförmedlingen mot att öka 
övergångarna från arbetslöshet till reguljär utbildning och utbildning inom folkhögskola, vilket 
innebär att fler arbetslösa anvisas till vuxenutbildningen.   

Det finns också ett behov av att försätta utbilda för att möta kompetensförsörjningen i samhället, och 
en nära dialog bör föras med näringslivet i Hylte utifrån vilka rekryteringsbehov de har, så att 
matchningen blir bra.  

 

2. Förslag på åtgärder 
Kultur- och folkhälsonämnden behöver utökad budgetram för att kunna möta det ökade behovet av 
vuxenutbildning. En lärarresurs kostar 670 tkr.  

 

3. Konsekvensbeskrivning  
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Verksamheten kan inte leva upp till nuvarande lagstiftning. Vid eventuell inspektion kan situationen 
leda till vitesföreläggande. Om verksamheten inte kan expandera i den omfattning som krävs, kan 
detta leda till andra kostnader för kommunen, i form av utanförskap och långvarig arbetslöshet, samt 
ett ökat behov av ekonomiskt bistånd. 

Om inte kommunens egen verksamhet mot särvux stärks behövs medel för att betala för utbildning i 
andra kommuner via IKE. 
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – fler långtidsarbetslösa  
 

1. Särskilda händelser 
Hylte kommun har generellt högre arbetslöshet jämfört med både riket och övriga Halland. Under 
pandemin har det för många varit en svårare arbetsmarknad. Arbetslösheten ser ut att stabilisera sig 
eller till och med sjunka. Risken för att fastna i långtidsarbetslöshet är dock stor. I april 2021 var 433 
personer i Hylte långtidsarbetslösa och hade varit inskrivna på Arbetsförmedlingen i tolv månader 
eller mer. Motsvarande siffra i april 2020 var 362 personer, och innebär en ökning på 32 procent.  

Enligt Arbetsförmedlingen har fler av dem som blir nu blir långtidsarbetslösa i Halland en 
gymnasieutbildning och därför en god ställning på arbetsmarknaden. Det innebär att det blir svårare 
för personer som var långtidsarbetslösa redan innan krisen att hävda sig i konkurrensen eftersom de 
ofta saknar kompetens som arbetsgivare efterfrågar. 

Hylte kommun driver sedan början på 2020 ESF-projektet ”Målmedveten på hemmaplan” tillsammans 
med Arbetsförmedlingen, Falkenberg och Laholm. Projektets målgrupp är de kvinnor och män som 
befinner sig längst ifrån arbetsmarknaden. Projektet pågår fram till halvårsskiftet 2022 och finansierar 
2,0 tjänst på arbetsmarknadsenheten.  

Arbetsmarknadsenheten har behov av en av de två tjänster som idag finansieras av projektet. På grund 
av pandemin som hittills pågått under hela projekttiden har det varit svårt att arbeta med att få ut 
deltagarna i olika sysselsättning utanför arbetsmarknadsenheten. Tjänsten ska arbeta internt mot övriga 
kontor i kommunen och externt mot privata arbetsgivare för att matcha arbetssökande mot 
arbetsmarknaden. Det kan gälla arbetsträningsplatser, praktikplatser och subventionerade 
anställningar. För att få fler personer ut i arbete är det viktigt att deltagarna kan få möjlighet att 
komma ut i annan verksamhet utanför ”MP-huset”. Enligt Arbetsförmedlingen nyttjar det privata 
näringslivet i Hylte subventionerade anställningar i låg utsträckning. Det borde därför finns en 
potential att hitta ”enklare jobb”, om arbetsgivare är medvetna om att de kan anställa till en lägre 
kostnad för företaget.  

Det råder en allmän osäkerhet kring hur den statliga styrningen av Arbetsförmedlingen ser ut framåt. 
Det är tydligt att arbetsförmedlarna inte har tid och resurser att följa och stötta de individer som av 
olika anledningar behöver mer stöttning. Detta behov har ESF-projektet svarat upp mot.  

Arbetsförmedlingen anvisar idag uteslutande till projektet, vilket påverkar den ordinarie verksamheten 
då det innebär att kommunen tappar intäkter från Arbetsförmedlingen för arbetsträning med mera. Det 
pågår dialog med Arbetsförmedlingen om detta, men det är i dagsläget oklart hur anvisningarna från 
Arbetsförmedlingen kommer att se ut efter att projektet avslutas.  
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Det har gjorts en utredning om kommuner kan bli en upphandlad aktör och komplettera med insatser 
men det finns idag inget färdigt förslag utan detta behöver vi bevaka. Det är troligt att färre privata 
aktörer är intresserade av att etablera sig i Hylte jämfört med större kommuner, och Hylte kommun 
kan därför ha en central roll när det kommer till olika arbetsmarknadsinsatser.   

 

2. Förslag på åtgärder 
Kultur- och folkhälsonämnden behöver 300 tkr (halvårseffekt) för 2022 och 600 tkr från 2023 för att 
kunna behålla 1,0 tjänst för att fortsätta arbetet med de personer som står längst från arbetsmarknaden.  

 

3. Konsekvensbeskrivning  
Om medel inte tillförs behöver arbetsmarknadsenheten minska verksamheten med 1,0 tjänst, vilket 
skulle innebära att det blir svårare att ge tillräckligt antal och riktade insatser som efterfrågas av 
Arbetsförmedling och IFO vuxen/ekonomiskt bistånd.  Stor risk för att individer som redan står långt 
ifrån arbetsmarknaden hamnar i ännu längre utanförskap.  

Detta kommer att leda till försämrad måluppfyllelse för verksamheten. Det kommer främst påverka 
nyckeltal om att fler deltagare ska avslutas till arbete, studier eller närma sig arbetsmarknaden.
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – Konst- och 
utställningsverksamhet  
 

1. Särskilda händelser 
Uppdragen inom kulturutvecklingsområdet har ökat väsentligt de senaste åren och verksamheten har 
svårt att möta efterfrågan med befintliga resurser. Sedan 2017 har kulturutvecklaren arbetat med 
följande områden: 

 Arrangemang - och publik verksamhet inklusive samarrangemang med olika föreningar, 
fritidsgård, bibliotek  

 kommunikation (sociala medier, nyhetsbrev, tryckt broschyr/affisch, webb) 
 finansiering och stöd för befintliga utövare (t ex kulturstöd för projekt och arrangemang, hjälp 

med ansökningar från lokala utövare, samverkansavtal Bonadsmuséet)  
 samarbeten och nätverk (Region Halland, Live by Youth, Into the Woods, Konst- och 

hantverksrundan, Hallands Bildningsförbund) 
 residens (Art Inside Out, Konst i Halland) 
 konstinventeringen (pågående uppdrag)  

Följande områden behöver utvecklas framöver för att kunna möta den ökade efterfrågan:  

 utställnings- och galleriverksamhet på Forum 
 Forum som kulturhus med ett breddat arrangemangsutbud, inklusive utveckling av Forum Bio 
 1 %-regeln för offentlig utsmyckning 
 kultur och samhällsbyggnad (kommungemensam regional prioritering enligt regional 

kulturstrategi och kulturplan) 
 samarbete i kulturfrågor mellan olika kontor 
 lyfta fram och levandegöra det lokala kulturarvet 
 utveckla förutsättningar för kulturella och kreativa näringar  
 konstnärlig utsmyckning i offentliga miljöer  
 externa ansökningar av medel för att kunna få bidrag både till verksamhet och till upprustning 

I och med pandemin har möjligheter att arbeta hemifrån öppnat upp sig för väsentligt fler än tidigare, 
vilket innebär att en hel del människor flyttar från städerna till landsbygden. Under hösten förespås en 
40-procentig rörlighet på arbetsmarknaden. För att Hylte ska kunna dra nytta av trenden och locka fler 
att flytta hit behöver kommunen också kunna erbjuda en meningsfull fritid med många aktiviteter och 
arrangemang.  
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Kultur- och folkhälsokontoret menar att bland annat ett rikt kulturliv bidragit till inflyttning till t ex 
Unnaryd, dit flertalet personer inom kulturella och kreativa näringar flyttat och blivit kvar. I Unnaryd 
finns ett unikt sammanhang av kulturarbetare, möjligheter till samarbeten och utveckling av projekt, 
samtidigt som man befinner sig på landsbygden. Detta är också något som uppmärksammats inom 
Region Halland.  

Estetiken i utomhusmiljöerna är också betydelsefull för människors nöjdhet med boendeplatsen, 
Tolerans är en annan mycket viktig faktor för trivsel, och kulturen både förenar och bygger broar 
mellan människor. Ovanstående har också gott stöd i Vision 2040, där ett aktivt kulturliv nämns för att 
skapa attraktivt boende och ett hållbart samhälle.  

Källa: lyckliga platser hur valet av boendeort påverkar hela ditt liv Charlotta Mellander JIBS & vertikals - PDF 
Gratis nedladdning (docplayer.se) 

 

2. Förslag på åtgärder 

Kultur- och folkhälsonämnden behöver 600 tkr för att införa ytterligare en kulturutvecklartjänst med 
inriktning mot konst- och utställningsverksamhet och utveckling av Forum inklusive biograf, för att 
kunna öka kommunens attraktivitet både för potentiella och befintliga kommuninvånare. 

 

3. Konsekvensbeskrivning  
Verksamheten kan i nuläget endast samarbeta inom en mindre del av samtliga konst- och 
kulturområden med Region Halland och de halländska kommunerna. Hylte kommun missar på så sätt 
att ta del av befintliga regionala medel och verksamheten måste aktivt välja bort arbete och samarbete 
inom vissa områden inom kultursektorn. Antalet kulturaktiviteter blir väsentligt färre för våra invånare 
än vad det finns möjlighet till och utvecklingen av den kulturella infrastrukturen blir eftersatt. Det 
innebär också sämre förutsättningar att hantera politiska och regionala uppdrag t ex konstinventering, 
1 %-regeln, galleri- och utställningsverksamhet, kultur- och samhällsbyggnad.  

Forums potential med multifunktionella scener, utställningsmöjligheter, konferensverksamhet, 
mötesplats för föreningar och fria aktörer samt biografen tillvaratas inte.  
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – utökade arbetsuppgifter 
inom bibliotek   
 

1. Särskilda händelser 
Bibliotekets uppdrag har vuxit de senaste åren för att kunna anpassa sig till gällande bibliotekslag samt 
omvärldens förändringar och behov. Via externa medel (statsbidrag från Kulturrådet, bidrag från 
Internetstiftelsen och bidrag från Länsstyrelsen) har Hyltebiblioteken i dagsläget tre externt 
finansierade tjänster.  

1) Ett digitalt stöd med fokus på hantering av digital teknik (både hård- och mjukvara), internet 
samt samhällsvägledning inklusive myndighetsrelaterade frågor (finansiering finns 2019–
2023) 

2) en bibliotekarie med fokus på utbildningar, föreläsningar och workshops inom det digitala 
området och medie- och informationskompetens (finansiering finns 2019–2022)   

3) en biblioteksassistent (administration, ekonomi, mediahantering mm) som avlastar 
bibliotekarierna för att de ska få möjlighet att arrangera mer utåtriktad verksamhet. Syftet är 
att nå fler användare för att på sätt öka tillgängligheten och inkluderingen (finansiering finns 
2019-2021) 

Enligt Biblioteksplan Hylte kommun 2019-2022 ska Hyltebiblioteken bland annat arbeta med att 
minska de digitala klyftorna och öka medie- och informationskompetensen hos invånarna samt arbeta 
aktivt för att nå fler användare genom utåtriktad verksamhet.  

De flesta av oss har under pandemin både träffat sin anhöriga via en digital skärm och bokat tid på 
nätet för vaccination. På bibliotekssidan har digitala medier ökat väsentligt i antal utlån, många har 
nyttjat möjligheten att kunna låna hemifrån. Problemet är att alla inte har tillräckligt med kunskap för 
att kunna använda sig av digitala redskap. När beslut fattades 2016 kring att alla myndighetstjänster 
skulle skötas digitalt, fattades aldrig något beslut kring vem eller vilka som skulle se till att alla 
medborgare hade möjlighet att bli digitalt delaktiga. Många bibliotek har tagit på sig uppdraget, och 
Hylte kommun fick möjlighet att öppna ett DigidelCenter tack vare ekonomiskt stöd från 
Internetstiftelsen. Många som besöker verksamheten är äldre och nyanlända, vilka redan är utsatta 
grupper i samhället.  

 

2. Förslag på åtgärder 
När det externa medlen upphör behöver kultur- och folkhälsonämnden för 1,0 tjänst bibliotekarie för 
att kunna fortsätta arbeta med att minska de digitala klyftorna och öka medie- och 
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informationskompetensen hos invånarna samt arbeta aktivt för att nå fler användare genom utåtriktad 
verksamhet. 

 

3. Konsekvensbeskrivning  
Konsekvensen om nämnden inte får medel blir att verksamheten får skära ner på öppethållandet främst 
på Hyltebiblioteken, för att inte behöva stänga DigidelCenter. Utöver det sluta erbjuda digitalt stöd 
kring digital teknik, internet och digital myndighetshantering på biblioteksfilialerna samt sluta att 
erbjuda enskild digital handledning, där möjlighet till fördjupning ges för den som behöver mycket 
hjälp. Verksamheten får också sluta med merparten av kurser, workshops och föreläsningar. Under 
hösten erbjuds t ex ”Försök inte att lura mig”, en utbildning kring hur äldre skyddar sig mot 
bedrägerier, kurs för nybörjare i sociala medier samt digitala lovaktiviteter för barn och unga. 
Målgruppen är bred.  

Utvecklingen är icke önskvärd, då allas möjlighet till digital delaktighet ska ses som en demokratisk 
rättighet. I förlängningen handlar det om också ökad livskvalitet, vilket har blivit särskilt tydligt under 
pandemin. För den enskilda individen gör det individuella stödet stor skillnad.  
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – stöd till föreningslivet 
 

1. Särskilda händelser 
Föreningsutredningen ”Hur mår föreningarna i Hylte kommun” som gjordes 2019 visade främst på tre 
förändringar som skett i föreningslivet: bristande ideellt engagemang, ökade krav på administration 
och ökade utgifter.  

Det finns både praktiska såväl som ekonomiska skillnader mellan de föreningar som har en egen 
anläggning i jämförelse med de föreningar som hyr anläggningar från antingen kommunen eller 
externa aktörer. Föreningarna som har en egen anläggning uttryckte i utredningen att det är väldigt 
kostsamt att ha en anläggning och lokal- och anläggningsbidraget som föreningen erhåller från 
kommunen inte räcker till. Föreningsutredningen visade också att det bidrag som utgår till de 
föreningar som ansvarar för elljusspåren är för lågt. Bidraget täcker enbart kostnaderna för el och i de 
fall elljusspåren är i behov av reparation så behöver föreningen själva bekosta detta. Kultur- och 
folkhälsonämnden har beslutat om en utökning av bidraget (från 5 kr per meter till 10 kr) men ser att 
det finns ytterligare behov av förstärkning. 

Pandemin har en betydande effekt på föreningslivet i Hylte kommun. Den förändrade situationen har 
bland annat inneburit inställda arrangemang och matcher, uteblivna sammankomster, ett mindre 
deltagande och en ökad oro för föreningens ekonomi och framtid. Av den anledningen har kultur- och 
folkhälsonämnden beslutat om ett förändrat regelverk kring hanteringen av kommunens 
föreningsbidrag under 2020. Ett särskilt fokus riktades mot de bidrag som baseras på antalet aktiviteter 
och arrangemang då dessa i hög grad blivit påverkad av rådande situation. Under pandemin har olika 
föreningar ansökt om ekonomisk stöttning för att föreningen ska kunna fortsätta sin verksamhet.  

När det gäller ökade krav på administration har kontoret fått i uppdrag att införa ett nytt digitalt system 
som ska underlätta, både för föreningarna och minska kontorets administration.  

Det finns en oro inom idrottsrörelsen att ungdomar inte ska komma tillbaka till idrotten efter 
pandemin. Kultur- och folkhälsokontoret för en dialog med RF-SISU Halland om olika insatser 
tillsammans med föreningslivet för att utveckla verksamheten och locka tillbaka barn och unga till 
idrotten och föreningarna.  

 

 

 

2. Förslag på åtgärder 
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Kultur- och folkhälsonämnden begär utökad ram med 300 tkr för ökat föreningsstöd. Medlen ska 
används för att höja olika föreningsbidrag, samt stimulansinsatser för att få tillbaka ungdomar till 
idrotten och föreningslivet efter pandemin.  

 

3. Konsekvensbeskrivning  
Risk för att färre föreningar klarar att driva sin verksamhet vidare på grund av kostnadsutvecklingen. 
Om trenden håller i sig finns risk att det bidrar till att minska kommunens utveckling och attraktivitet.  
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Beslutsunderlag för analys av nuläge 
och omvärld – utökad simskola  
 

1. Särskilda händelser 
Idag erbjuds simskola 1 gång per termin, fördelat på 8 grupper, samt 1-2 grupper babysim per termin.  
Alla grupper är fullbokade och det är kö till att börja. Detta gör att det finns ett behov att utöka 
simskoleverksamheten med fler grupper.  

Det finns också ett stort önskemål från kunder att simskola bedrivs på andra tider än idag. En utökning 
skulle innebära att simskola kan bedrivas på kvällar och helger, så att fler har möjlighet att delta utan 
att föräldrar behöver ta ledigt från arbete.   

En utökning av simskolan skulle ha positiva effekter för folkhälsan då barnen rör på sig mer, samt 
ökad simkunnighet och minskad risk för drunkningsolyckor.  

 

2. Förslag på åtgärder 

Kultur- och folkhälsonämnden behöver 200 tkr för att kunna öka utbudet av simskola.  

 

3. Konsekvensbeskrivning  
200 tkr baseras på kostnader för 0,5 tjänst, där 50 tkr täcks av ökade intäkter som verksamheten får 
genom utökningen av utbudet. Utan mer medel bedrivs antingen simskola i nuvarande omfattning eller 
så behöver avgiften för att delta i simskola höjas, för att på så sätt finansiera utökningen. Avgiften för 
simskola är idag 500 kr och höjs den ytterligare så försvårar det för familjer med lägre inkomster.   
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